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Jelentésem igei bevezetése az Apostolok Cselekedeteiről írott könyv 20. rész 28. verséhez 

kapcsolódik. Pál apostol mondja ezt az intelmet és útmutatást az efezusi véneknek, amikor 

búcsúzik tőlük. „ Viseljetek gondot tehát magatokra és az egész nyájra, amelynek őrizőivé 

tett titeket a Szentlélek, hogy legeltessétek az Isten egyházát, amelyet tulajdon vérével 

szerzett.” Távozása pillanatában pontosan tudta Pál, hogy milyen nehézségek és kihívások 

várnak az Efezusban élő keresztyénekre, ezért bátorítja és erősíti vezetőiket, hogy munkálják 

a Krisztusban való egységet.  

Nekünk is ez a feladatunk egy olyan időben, amikor járvány, háború és egyéb külső 

fenyegettetések is ránk nehezednek, odafigyelni egymásra, gyülekezeteinkre, különösképpen 

legkisebb közösségeinkre. A Szentlélektől elkért erővel és állhatatossággal munkálva a 

Krisztusban való egységet, mert Krisztusban és református hitünkben egy közösséget 

alkotunk.    

A 2021. év döntő részében is erőteljesen jelen volt még a covid járvány, befolyásolva 

gyülekezeti alkalmainkat kisebb és nagyobb közösségeinkben egyaránt, idősotthonokba 

például hosszú hónapokon át nem lehetett belépni. A jegyzőkönyvek adatai még nem igazán 

mutatják azt, legalábbis 2021-ben nem, hogy túl lennénk a járvány okozta nehézségeken és 

félelmeken.  

A szórványok szempontjából gyakorlatilag minden jegyzőkönyv rendelkezésre állt. Ellenben 

legalább öt olyan jegyzőkönyvi oldallal találkoztam, melynek tetején nem volt feltüntetve a 

gyülekezet neve, ha az oldalon leírtakból sem derül ki, hogy mely gyülekezethez tartozik, a 

szolgáltatott adatokat nincs hová kapcsolni. A szórványokat gondozó anyaegyházközségek 

esetében két olyan jegyzőkönyvvel találkoztam, melyekben semmilyen adat, bejegyzés nem 

szerepelt a szórványokra vonatkozóan. Egy jegyzőkönyvben pedig nem szerepel a szórvány 

egyháztagok száma, így itt nincs összehasonlítási alap, hogy volt-e változás az előző évhez 

mérten?  

A jegyzőkönyvi oldal első három kérdésére szinte mindenki hiánytalanul válaszolt. Ezekből az 

derül ki, hogy sajnos lélekszámbeli gyarapodás sehol sem történt, jó esetben az előző évi 

lélekszámok kerültek be, vagy valamivel kevesebb, mint az előző éven. Az alkalmak 

tekintetében igyekeztek a korábbi évek rendjét fenntartani, még azokon a helyeken is, ahol a 

lélekszám csökkent. Pozitív példaként kiemelendő, hogy például Hódoscsépányban összesen 

35 egyháztagot számlálva is minden vasárnap tartanak istentiszteletet. 

A jegyzőkönyvi oldal negyedik kérdésére a 2021. évre vonatkozóan öten adtak választ, ez 

több, mint az elmúlt éven. A Sajóvámosi jegyzőkönyvben Sajósenyére vonatkozóan ugyan azt 

olvassuk, mint előző éven. A sajósenyei ökumenikus templomban az évek óta fennálló  
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beosztás szerint tartják az istentiszteleteket a történelmi keresztyén egyházak. A 

Hernádkakhoz tartozó Belegrád esetében is valami hasonló olvasható, mint egy évvel 

korábban. A kapcsolatépítés elősegítése céljából a szórványegyháztagok kéthetenként az 

anyaegyházközség vasárnapi istentiszteletén vesznek részt. A Nekézsenyhez tartozó 

szórványok kapcsán olvassuk, hogy az anyagyülekezet istentiszteletein való részvételen túl 

tervezik a szórványokban háziistentiszteletek tartását, tervben van az istentiszteletek 

újraindítása az idősek otthonában is. Az Ónodhoz tartozó Muhi esetében a lelkipásztor arról 

ír, hogy „a kapcsolatépítés folyamatában vannak”. Ugyancsak egy örvendetes esemény, hogy 

az Ózd-Sajóvárkonyhoz tartozó egyik szórványban 5 évig szüneteltek a helyben tartott 

istentiszteletek, a szórványból bejártak az anyaegyházközség istentiszteleteire. 2021-től a 

szórványban tartott alkalmak újra indultak. 

Isten kegyelmében bízva reménykedünk abban, hogy a járványt magunk mögött hagyva 

2022 az épülés, a gyarapodás éve lehet gyülekezeteinkben. 

Jelentésem végére érve a Nagytiszteletű Egyházmegyei Közgyűlés figyelmét és türelmét 

megköszönöm, egyben kérem jelentésem határozatban történő elfogadását. 

Miskolc, 2022. április 25. 
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                                                                                          szórványügyi előadó 

     


